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Br. 0012.5.2023 

Protokół Nr 45/2023 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Rady Powiatu Mławskiego  

odbytego w dniu 26 czerwca 2023 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Zbigniewa Markiewicza – Przewodniczącego Komisji  

 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Otworzył czterdzieste piąte posiedzenie Komisji, powitał Członków Komisji i zaproszonych 

gości. 

 

Punkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy 5 Członków Komisji, wobec czego obrady są 

prawomocne. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 44/2023. 

 

Punkt 4 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Poprosił, żeby do porządku obrad wstawić dodatkowy punkt w brzmieniu: ,,Zaopiniowanie 

projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie udzielenia dotacji dla Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mławie”. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Uchwalenie porządku obrad. 

5. Informacja na temat inwestycji w SPZOZ w Mławie.  

6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Mławskiego w sprawie: 

• oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Mławie; 

• nadania imienia Powiatowemu Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnemu w Mławie; 

• zmiany uchwały dot. ustalenia godzin pracy oraz dyżurów aptek ogólnodostępnych 

na terenie Powiatu Mławskiego na 2023 rok. 

7. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego w 2022 roku. 

8. Zapytania i wolne wnioski. 
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9. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącego 

Komisji. 

 

 

Punkt 5 

Informacja na temat inwestycji w SPZOZ w Mławie.  

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie  

Poinformował, że pomysł rozpoczęcia inwestycji związanej z poprawą stanu instalacji 

(ogrzewanie, ciepła woda) w szpitalu pojawił się gdy rozpoczynał pracę. Wtedy był wniosek w 

sprawie umieszczenia w planie finansowym szpitala inwestycji dot. wymiany kotłów 

centralnego ogrzewania. W między czasie wykonano szereg prac związanych z tym zakresem 

zadania, ponieważ nie można było czekać tak długo ze względu na ciągłe awarie. Zaczęto się 

zastanawiać nad rzeczywistym zakresem prac. Ceny materiałów bardzo się zmieniły, więc 

zakres prac też uległ zmianie. Ogłoszono postępowanie przetargowe, jedna firma przedstawiła 

ofertę. Oferta ta mieściła się w granicach pierwotnych oczekiwań. Powstał problem skąd wziąć 

resztę środków. Początkowo był pomysł, żeby wziąć kredyt. Bank, który obsługuje szpital 

wyraził wstępną akceptację współpracy w tym zakresie pod warunkiem uzyskania poręczenia 

Starostwa Powiatowego. Sytuacja szpitala w tym momencie nie jest łatwa, nie ma pewnej 

informacji jakim budżetem będzie dysponował szpital. Zarząd Powiatu podjął decyzję  

o przekazaniu dotacji na tą inwestycję. Mając zapewnione finansowanie, wykonawcę powinno 

udać się to zrealizować. Wykonawca wie jakie są oczekiwania i bezwzględne warunki dyrekcji 

szpitala. Prace trzeba będzie wykonywać w ruchu ciągłym szpitala, nie będzie można wyłączyć 

z funkcjonowania jakiegoś oddziału tylko poszczególne obszary. Wykonawca zacznie wymianę 

instalacji centralnego ogrzewania od wycięcia wszystkiego co znajduje się na poziomie -1, 

zostawi piony, które istnieją i uruchomi nowe poziomy na -1 i później będzie podpinał 

poszczególne piony. Całe zadanie odbywa się w trybie ,,Zaprojektuj i wybuduj”.          

Ponadto Zarząd Powiatu przeznaczył 400 000 zł. na modernizację oddziału internistycznego.    

 

Punkt 6 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Mławskiego w sprawie: 

 

• udzielenia dotacji dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Mławie; 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Poinformował, że dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mławie 

zwrócił się do Zarządu Powiatu Mławskiego z prośbą o udzielenie dotacji w kwocie 

3 312 748,17 zł.   

Z budżetu Powiatu Mławskiego proponuje się udzielić dotacji w kwocie wnioskowanej przez 

Dyrektora SPZOZ w Mławie, stanowiącej 98% kosztu realizacji zadania inwestycyjnego z 

przeznaczeniem na: 

1.Poprawę efektywności energetycznej budynku głównego SPZOZ w Mławie – w kwocie  

2 746 308,17 zł. 

2. Przebudowę Oddziału internistyczno – kardiologicznego z odcinkiem udarowym – w kwocie 

392 000,00 zł. 

3. Zakup procesora obrazu z wbudowanym źródłem światła – Pracownia Endoskopii –  

w kwocie 98 000,00 zł. 
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4. Zakup latarni lądowiskowej wraz ze wskaźnikiem kierunku wiatru wewnętrznego oraz radio 

kontrolerem sterowania oświetleniem – Lądowisko przyszpitalne - w kwocie 49 000,00 zł. 

5. Zakup klimatyzatorów 4 sztuk - w kwocie 27 440,00 zł. 

 

Pani Barbara Gutowska- Członek Komisji  

Poprosiła o wyjaśnienie co stanowi art. 114 ust. 1 pkt. 1 oraz 3 ustawy o działalności leczniczej 

oraz art. 250 ustawy o finansach publicznych. 

Poprosiła, żeby poprawić zapis w § 1 pkt. 2 - ,,Oddział oddziału internistyczno- 

kardiologicznego z odcinkiem udarowym”.   

 

Pani Beata Chocholska- Główny Specjalista w Wydziale Edukacji i Zdrowia 

Wyjaśniła, że art. 114  ust. 1 pkt. 1 oraz 3 ustawy o działalności leczniczej stanowi: ,, Podmiot 

wykonujący działalność leczniczą może otrzymać środki publiczne z przeznaczeniem na:  

1) realizację zadań w zakresie programów polityki zdrowotnej, programów zdrowotnych  

i promocji zdrowia, w tym na zakup aparatury i sprzętu medycznego oraz wykonanie innych 

inwestycji koniecznych do realizacji tych zadań 

3)inne niż określone w pkt 1 inwestycje, w tym zakup aparatury i sprzętu medycznego”.  

Artykuł 250 ustawy o finansach publicznych brzmi: ,,Zarząd jednostki samorządu 

terytorialnego, udzielając dotacji celowej, w tym jednostce sektora finansów publicznych, w 

przypadku gdy odrębne przepisy lub umowa międzynarodowa nie określają trybu i zasad 

udzielania lub rozliczania tej dotacji, zawiera umowę, która określa w szczególności: 

1) wysokość dotacji, cel lub opis zakresu rzeczowego zadania, na którego realizację są 

przekazywane środki dotacji; 

2) termin wykorzystania dotacji, nie dłuższy niż do dnia 31 grudnia danego roku budżetowego; 

3) termin i sposób rozliczenia udzielonej dotacji oraz termin zwrotu niewykorzystanej części 

dotacji celowej, z tym że termin ten nie może być dłuższy niż terminy zwrotu określone w 

niniejszym dziale. 

  

Pan Jerzy Rakowski- Starosta Mławski 

Poinformował, że przekazanie dotacji przez Zarząd Powiatu to dobra wola ale przede 

wszystkim możliwości finansowe. Jest to też dodatkowa motywacja, biorąc pod uwagę ostatnią 

oraz przewidywaną sytuację finansową szpitala. Podejrzewać należy, że szpital w najbliższym 

czasie będzie miał trudno wygenerować środki, które pozwoliłyby na obsługę kredytu. Gdyby 

szpital miał kłopoty z regulowaniem tych należności a Powiat Mławski gwarantuje kredyt, to 

bank zgłosiłby się od razu do poręczyciela. Mogłyby się pojawiać też odsetki. W najbliższym 

czasie przewidywane są dodatkowe środki dla samorządów. W związku z tym wycofano z 

wolnych środków pieniądze na zapłatę za obsługę kredytu. W momencie otrzymania środków, 

pieniądze na obsługę kredytu zostaną wycofane.     

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Zapytał czy zabezpieczone środki są w 100% wystarczające na zrealizowanie tego zadania? 

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie  

Odpowiedział, że są wystarczające na zrealizowanie zadania w takim zakresie jaki został 

zaplanowany. W rozmowie z wykonawcą pojawiła się informacja, że nie mogą się pojawić 

dodatkowe roboty, ponieważ działania są w określonym reżimie finansowym.  

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Mławie. 
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• oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Mławie; 

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie  

Poinformował, że skutki wprowadzenia ustawy podwyżkowej rozciągnęły się na rok bieżący. 

Będzie to trwało dopóki nie zapadną decyzje odnośnie przekazania dodatkowych środków na 

sfinansowanie podwyżek tegorocznych i zamknięcia etapu zeszłorocznego. W ubiegłym roku 

kiedy zaczęła się niekorzystna sytuacja finansowa w szpitalu podjęto działania, żeby 

wykonywać kontrakt. Położono nacisk, żeby jak najwięcej świadczeń było wykonywanych. 

Przyniosło to efekt szczególnie w IV kwartale. Wykonano wtedy ponad plan i trend ten 

utrzymał się na początku roku. Narodowy Fundusz Zdrowia jak co roku miał obowiązek ustalić 

wysokość ryczałtu. Ustalił ten ryczałt kwotowo, natomiast bez podania szczegółów 

ilościowych. Część nadwykonań wypracowanych w roku ubiegłym została włączona do 

ryczałtu. Na ten moment kontrakt wykonywany jest w wys. powyżej 100%. To, co napędza 

świadczenia w mławskim szpitalu to chirurgia, interna i pediatria.  

Ustawa podwyżkowa nakłada na szpital obowiązek corocznego podwyższania minimalnych 

wynagrodzeń. Na ten cel potrzeba 460 000 zł. miesięcznie. Pozostaje nadzieja, że struktura 

wykonania kontraktów w tym roku oraz wzrost wyceny w tych zakresach spowodują, że będzie 

można pokryć ten spodziewany deficyt. W związku z tym, że w zeszłym roku wystąpił deficyt, 

to w ciągu trzech miesięcy jest obowiązek przedstawienia podmiotowi tworzącemu planu 

naprawczego.  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Poinformował, że jeśli Ministerstwo Zdrowia uwzględni wyższą kwotę ryczałtową oraz 

wypracowaną w ostatnim kwartale ubiegłego roku, to może się okazać, ze środki finansowe 

przekazane szpitalowi na podwyżki, które należy wprowadzić od 1 lipca będą wystarczające na 

ten rok. Pozostaje pytanie co z zadłużeniem, które pojawiło się na koniec ubiegłego roku  

(ok. 5 000 000 zł)? Jeśli dyrektor szpitala nie dostanie środków na podwyżki, to może się 

okazać, że zadłużenie w przyszłym roku będzie wynosiło 10 000 000 zł.   

  

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie  

Dodał, że jest obowiązek podwyższania wynagrodzenia od 1 lipca. Pielęgniarka, która do tej 

pory miała pensję podstawową w wys. 7300 zł., od 1 lipca będzie musiała mieć 8100 zł.  

W ustawie jest zapisane, że NFZ ma przekazać szpitalowi środki na ten cel. Algorytm 

przedstawiany przez Agencję Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji mówi o tym, że 

szpital ma sobie wypracować środki na ten cel z nadwykonań.   

 

Pani Barbara Gutowska- Członek Komisji 

Zapytała czy są szansę na to, żeby był oddzielny Oddział Ortopedii w szpitalu?  

  

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie  

Dodał, że sprawa ciągnie się od kilkunastu lat. Poprzedni dyrektor podejmował próby w tej 

kwestii ale bez skutku. Problemem jest przepis prawny, w którym mowa o tym, że NFZ żeby 

ogłosić konkurs, to podmiot musi się wykazać historią wykonanych zabiegów operacyjnych 

endoprotezy stawu biodrowego (40) , kolanowego (60). Takiej historii nie można mieć, jeśli nie 

ma samodzielnego Oddziału w trybie planowym. Szpital mławski nie może tego wykonywać 

w trybie planowym tylko nagłym. Dobre wykonanie kontraktu w ramach chirurgii w dużej 

mierze zawdzięcza się procedurom ortopedycznym.   
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Pan Jacek Szlachta- Wiceprzewodniczący komisji 

Zapytał o kontrakt na rezonans magnetyczny?  

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie  

Poinformował, że oferta została złożona do NFZ. Od 1 października br. powinny być już 

wykonywane badania na tym sprzęcie.  

 

Pani Barbara Gutowska- Członek Komisji 

Zapytała o kwestie utworzenia Zakładu Opiekuńczo- Leczniczego. 

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie  

Odpowiedział, że plany wieloletnie zakładają utworzenie tego oddziału. Potencjał ludzki jest, 

natomiast nie ma miejsca na utworzenie tego oddziału.   

 

Pani Barbara Gutowska- Członek Komisji 

Zapytała kiedy zostanie uruchomiona Rehabilitacja w Strzegowie? 

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Poinformował, że oddział rehabilitacyjny w Strzegowie zacznie działać od 1 lipca.   

 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Mławie. 

 

 

• nadania imienia Powiatowemu Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnemu  

w Mławie; 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Poinformował, że Powiatowemu Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnemu w Mławie nadaje się 

imię śp. Księdza Stanisława Jurczuka. 

 

Pan Jerzy Rakowski- Starosta Mławski 

Poinformował, że ks. Stanisław Jurczuk wspierał, pomagał, doradzał Zarządowi jak utworzyć 

Powiatowe Centrum Opiekuńczo – Mieszkalne. Ewidentnie przyczynił się on do powstania tej 

placówki.  

 

Pani Barbara Gutowska- Członek Komisji 

Stwierdziła, że na Sesji warto byłoby przedstawić sylwetkę ks. Stanisława Jurczuka, ponieważ 

nie każdy zna tą osobę.  

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

nadania imienia Powiatowemu Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnemu w Mławie. 
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• zmiany uchwały dot. ustalenia godzin pracy oraz dyżurów aptek ogólnodostępnych 

na terenie Powiatu Mławskiego na 2023 rok. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Poinformował, że w związku z otrzymaną w dniu 24.05.2023 r. informacją o zmianie 

funkcjonowania apteki z siedzibą w 06-520 Dzierzgowo ul. Ks. Prymasa Mikołaja 

Dzierzgowskiego 8A, zaistniała konieczność wprowadzenia zmian w załączniku do Uchwały 

Nr XLIII/299/2022 Rady Powiatu Mławskiego z dnia 24 listopada 2022r. w sprawie ustalenia 

godzin pracy oraz dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Mławskiego na 2023 r. 

W rozkładzie godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Mławskiego na 2023 r. 

stanowiącym załącznik do powyższej uchwały wprowadza się następującą zmianę: 

w punkcie b) w poz. nr 2 godziny pracy apteki mieszczącej się w Dzierzgowie przy  

ul. Ks. Prymasa Mikołaja Dzierzgowskiego 8 A w rubryce poniedziałek-piątek „ apteka czynna 

w godzinach 8:00-18:00 z przerwą 13:30-16:00 ”. 

 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały dot. ustalenia godzin pracy oraz dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie 

Powiatu Mławskiego na 2023 rok. 

 

 

Punkt 7 

Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego w 2022 roku. 

 

Pani Ewa Sztuba- Dyrektor Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Mławie 

Poinformowała, że informacja oparta jest na podstawie wizytacji, kontroli przeprowadzanych 

przez Powiatową Stację Sanitarno-Epidemiologiczną w Mławie.  

W roku 2022, który był jeszcze objęty czasem epidemii Covid-19, zarejestrowano 2 604 

przypadki zachorowań na covid, z czego 226 osób było hospitalizowanych, 41 osób zmarło, 

ozdrowieńców było 2 708. Aktualnie od 31 maja nie było żadnego zarejestrowanego przypadku 

zachorowania na covid. W 2022 roku poza covid był 1 przypadek zachorowania na gruźlicę, 57 

pokąsań ludzi przez zwierzęta, w 17 przypadkach zachodziła potrzeba szczepień. Wszystkie 

osoby były skierowane do punktu konsultacyjnego szczepień przeciw wściekliźnie. Zgłoszono 

26 217 zachorowań na grypę (w 2021 roku – 18 137). W roku sprawozdawczym nie było 

masowych zatruć, ani ataku bioterrorystycznego. Cały czas kontynuowano nadzór nad 

uodpornieniem populacji zgodnie z programem szczepień ochronnych. 24 podmioty 

działalności leczniczej prowadzi szczepienia, gdzie przeprowadzane są kontrole. W roku 2022 

zgłoszono 68 dzieci (121 rodziców). 

Wśród uchodźców z Ukrainy stwierdzono 40 przypadków zachorowań, w tym 12 przypadków 

zachorowań na SARS-CoV-2, 14 przypadków nieżytu jelitowego, 2 przypadki chłonicy, 9 

przypadków ospy wietrznej, 3 przypadki lambliozy. 

Nadal jest prowadzony nadzór nad realizacją programu eradykacji poliomyelitis i eliminacji 

odry. Prowadzony jest także nadzór nad Zakładami Opieki Zdrowotnej, których na terenie 

powiatu mławskiego jest 76. Przeprowadzono łącznie 43 kontrole. Nie stwierdzono większych 

zaniedbań sanitarno – higienicznych. Stan sanitarny w tych obiektach jest bardzo dobry. 

Zgodnie z powyższym można stwierdzić, że świadczenia zdrowotne udzielane były na 

właściwym poziomie sanitarno - higienicznym.  

Na terenie powiatu mławskiego objęto nadzorem 643 obiekty żywieniowo – żywnościowych. 

Skontrolowano 283, czyli zrealizowano 85% planu (pozostałych nie skontrolowano, gdyż 
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obiekty zostały zlikwidowane, bądź zawiesiły swoją działalność). 

Nałożono 37 mandatów na kwotę 16 600 zł. Zarejestrowano 9 interwencji konsumentów, z 

czego 5 zostało potwierdzonych, 4 były bezzasadne.  

Stan sanitarny obiektów się pogorszył. Kontrole w okresie pandemii odbywały się rzadziej. 

Niezgodności, które zostały stwierdzane to przede wszystkim brak skutecznego zabezpieczenia 

zakładu przed dostępem szkodników (szczególnie gryzoni, myszy), brak czystości i porządku, 

brak orzeczeń lekarskich, niewłaściwe warunki przechowywania środków spożywczych 

(zwłaszcza tych łatwo psujących się), brak identyfikowalności środków spożywczych.  

Pobrano 173 próby jakości zdrowotnej żywności, nie było prób kwestionowanych. W ramach 

prowadzonego nadzoru w zakładach żywienia zbiorowego przeprowadzono 16 ocen 

teoretyczno – jakościowych (jadłospisy w stołówkach szkolnych). Większość jadłospisów była 

z uwagami, gdyż była zbyt mała ilość warzyw czy owoców dodawanych do posiłków, zbyt 

mała ilość posiłków nabiałowych czy posiłków z rybami, zbyt mała ilość pełnoziarnistych 

produktów zbożowych. Informacja o alergenach jest właściwie przedstawiana w stołówkach 

szkolnych (nie było zastrzeżeń). Podczas kontroli udzielane są wszelkiego rodzaju wskazówki 

co do żywienia dzieci, jednak jest to dość trudny problem. W ostatnim czasie odbyła się 

konferencja w Starostwie Powiatowym w Mławie na temat żywienia dla Dyrektorów Szkół, 

Wójtów Gmin, a także ajentów w szkołach. Przedstawione zostało rozporządzenie, które 

wymaga od Powiatowych Stacji Sanitarno – Epidemiologicznych, a właściwie od wszystkich, 

pewnych zasad, a także zwrócenie uwagi jakie błędy zostają popełniane. Temat ten będzie 

jeszcze w wielu miejscach omawiany.  

Na terenie powiatu jest jeden zakład suplementów diety, który był skontrolowany. Nie 

stwierdzone zostały żadne nieprawidłowości. Przeprowadzono kontrole w dwóch aptekach pod 

kątem suplementów diety, gdzie także nie zostały stwierdzone żadne nieprawidłowości.  

Prowadzone są różne działania w zakresie systemu RASFF, czyli wczesnego ostrzegania o 

niebezpiecznej żywności w paszach. Rozpatrzono 20 powiadomień, a także 4 powiadomienia 

dotyczące materiałów i wyrobów do kontaktów z żywnością. Kontrole kończą się decyzją o 

wycofaniu produktu z obrotu, bądź w przypadku kiedy trafił już do klienta, można zwrócić 

dany produkt (po zapoznaniu się z ogłoszeniem w sytuacji, gdy z danym produktem jest coś 

nie tak). 

Prowadzona jest współpraca z różnymi inspekcjami, między innymi z Inspekcją Weterynaryjną, 

gdzie prowadzony jest nadzór w zakresie żywienia – przeprowadzono 6 kontroli; z Państwową 

Inspekcją Ochrony Roślin i Nasiennictwa; z Inspekcją Jakości Handlowej Artykułów Rolno – 

Spożywczych – przeprowadzono 2 kontrole: produkcja wina i uprawa gryki. 

W zagadnieniach higieny komunalnej – dziale zajmującym się jakością wody nadzorem nad 

obiektami użyteczności publicznej. W 2022 roku skontrolowano 29 wodociągów publicznych.  

W 2023 roku powstał jeden wodociąg w Parcelach Łomskich.  

Na terenie działalności Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej znajdują się trzy 

wodociągi lokalne: KOMR – Dąbek, Stowarzyszenie Pomocy Bliźniemu Mar-Kot – Miączyn 

Duży oraz mławski szpital. Niestety jakość wody w szpitalu pogorszyła się, wystąpiły bakterie 

z grupy E. coli. W związku z tym wodociąg lokalny został zamknięty i szpital był zaopatrywany 

z wodociągu publicznego w Mławie. Istotna jest sytuacja, że szpital musi korzystać z jednego 

wodociągu ale posiadać też ujęcie awaryjne. W pozostałych wodociągach woda była dobra.  

Na terenie powiatu mławskiego są także baseny: Kryta Pływalnia w Mławie oraz baseny 

odkryte, stelażowe w Strzegowie. Zostały w nich przeprowadzone 4 kontrole. W mławskim 

basenie woda była dobra, natomiast w Strzegowie stwierdzono wysoki poziom chloroformu i 

THM – związków, które powstają przy wprowadzeniu zbyt dużej ilości chloru do basenów. Po 

wykonaniu działań naprawczych woda była dobra i baseny zostały uruchomione.  

Ogólnie przeprowadzono 402 kontrole, wydano 5 opinii dotyczących utrzymania czystości i 

porządku, 4 decyzje płatnicze, inne decyzje (m. in. ekshumacje, wywóz zwłok za granicę – 
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sporo zgonów uchodźców z Ukrainy). Wydano 33 oceny dotyczące jakości wody. Pobrano 78 

próbek chemicznych i mikrobiologicznych. Wydano 137 ocen jakości wody. Rozpatrzono 7 

interwencji mieszkańców dotyczących stanu sanitarno – higienicznego.  

W 2022 roku przeprowadzono 116 kontroli dotyczących stanu sanitarnego zakładów pracy. W 

79 zakładach pracy zatrudnionych było 7 085 osób. Wydano 35 decyzji merytorycznych i 35 

płatniczych. Stwierdzono, że 147 osób przebywało w warunkach szkodliwych, bądź 

uciążliwych, w tym 3 osoby w nadmiernym zapyleniu, 8 osób było narażonych na drgania 

mechaniczne, 7 osób narażonych na drgania na cały organizm, 83 osoby przebywały w 

warunkach gdzie było oświetlenie nie zgodne z wymaganiami polskich norm.  

Przeprowadzono 53 kontrole dotyczące wprowadzania do obrotu substancji chemicznych. 

Podczas kontroli zwracano uwagę przede wszystkim na karty charakterystyki, poprawność 

oznakowania. 

Rozpatrzono jedną chorobę zawodową.  

32 zakłady pracy podały informację dotyczącą czynników rakotwórczych. W zakładach tych 

narażonych było ogółem 259 osób, w tym produkcja z drewna twardego – 21 osób, dystrybucja 

i sprzedaż paliw – 15 osób (w tym 2 kobiety), uprawy rolne, chów i hodowla zwierząt – 170 

osób, narażenie na spaliny z silników diesla – 8 osób, pracownicy służby zdrowia (badania RTG) 

– 37 osób (w tym 31 kobiet).  

W roku sprawozdawczym był prowadzony monitoring zatruć środkami zastępczymi. Na 

szczęście nie zostały stwierdzone te środki.  

Objęto nadzorem 85 stałych placówek nauczania i wychowania oraz 6 placówek wypoczynku. 

Przeprowadzono 100 kontroli. Wydano 26 opinii o zawieszeniu zajęć stacjonarnych i zdalnym 

nauczaniu w 24 szkołach i w 2 przedszkolach.  

Prowadzony był nadzór nad akcją zimową i letnią. Odbyło się 19 turnusów – 4 zimowe i 15 

letnich. Skontrolowano wszystkie turnusy. Cieszą się one sporym powodzeniem, zwłaszcza te 

letnie, jak i półkolonie.  

Ważnym aspektem było również organizowanie nauki dla dzieci z Ukrainy, głównie naukę 

języka polskiego i udzielanie pomocy psychologicznej.  

Stan sanitarno – techniczny w placówkach nauczania i wychowania jest bardzo dobry, nie ma 

obiektów o niedostatecznym stanie.  

Prowadzona była działalność w zakresie oświaty zdrowotnej i promocji zdrowia, gdzie bardzo 

duży nacisk jest kładziony na te tematy. Tematyka dotyczy profilaktyki tytoniowej, programów 

edukacyjnych z zakresu chorób nowotworowych (np. raka piersi, szyjki macicy, czerniaka), 

nadwagi, otyłości, zatruć pokarmowych, uzależnienia, bezpieczeństwa podczas wypoczynku, 

czy też propagowanie wiedzy na temat szczepień ochronnych czy antybiotyków. Działaniami 

objęto ponad 24 000 osób. Z promocją wychodzi się do całego społeczeństwa, od 

przedszkolaków do seniorów.  

Kontrolowane są również obiekty pod względem zakazu palenia. Skontrolowano 545 obiektów, 

gdzie wszędzie były informacje o zakazie palenia. Informacje o zakazie palenia tytoniu i 

papierosów elektronicznych przedstawione były znakiem graficznym i słownym. 

Prowadzone były działania w zakresie nadzoru zapobiegawczego. Są to przede wszystkim 

działania podejmowane wyłącznie na wniosek zainteresowanych podmiotów. Zaopiniowano 11 

projektów planów zagospodarowania przestrzennego przedsięwzięć. W sprawie oceny 

oddziaływania przedsięwzięć na środowisko – 26 przedsięwzięć. W 4 przypadkach wyrażono 

opinię o potrzebie przeprowadzania takiego postępowania. Na kolejnym etapie, czyli 

zaopiniowaniu warunków realizacji – 30 przypadków (12 negatywnych). Skontrolowano 

ogółem 85 obiektów zgłoszonych przez inwestorów. Przede wszystkim były to obiekty 

żywieniowe, budynki inwentarskie, budynki wielorodzinne. W momencie oddania takich 

budynków do użytkowania, warunki sanitarno -  higieniczno - techniczne były odpowiednie dla 

użytkowników (przede wszystkim warunki pracy).  
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Wzmożonego nadzoru wymaga: propagowanie potrzeby i zasadności szczepień ochronnych, 

wzmocnienie nadzoru nad obiektami żywnościowymi, sprawowanie nadzoru sanitarnego nad 

zakładami pogrzebowymi, ograniczenie zagrożeń zdrowia publicznego stwarzanych przez 

środki zastępcze i nowe substancje psychoaktywne, egzekwowanie Rozporządzenia Ministra 

Zdrowia dotyczące środków spożywczych przeznaczonych do sprzedaży dzieciom i młodzieży 

w jednostkach systemu oświaty, rozszerzenie działań mających charakter profilaktyczny, jeśli 

chodzi o organizację imprez prozdrowotnych i edukację poprzez działania prozdrowotne oraz 

działania mające na celu ograniczenie rozprzestrzenianie się wirusa Covid-19, SARS-CoV-2.  

 

 

 

Punkt 8 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Pytań i wniosków nie zgłoszono.  

 

 

 

Punkt 9 

Zamknięcie posiedzenia.  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Zamknął czterdzieste piąte posiedzenie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, podziękował 

radnym i zaproszonym gościom za udział w posiedzeniu. 

 

 

             Przewodniczący Komisji 

 

               Zbigniew Markiewicz 

 
 

 

Sporządziła: 

Adriana Pełkowska  

29.06.2023 r.  


